

## **PEI Biotechnology Company Will Soon Expand**

**Charlottetown, Prince Edward Island, March 3, 2017** -- Somru Bioscience Inc. is an emerging biotechnology company dedicated to developing antibody and immunoassay solutions for research, diagnostic and therapeutic applications. The technology developed by Somru helps its clients bring affordable life-saving bio-therapeutics to the market sooner. Since 2012, the company has continued to expand the products and services it provides and is now ready to grow again.

Sean Casey, Member of Parliament for Charlottetown, on behalf of the Honourable Navdeep Bains, Minister of Innovation, Science, and Economic Development, and Minister responsible for the Atlantic Canada Opportunities Agency (ACOA); and the Honourable Heath MacDonald, PEI Minister of Economic Development and Tourism, joined officials from Somru BioScience Inc. to announce federal and provincial support for the company's expansion.

Through its Business Development Program, ACOA will provide a repayable contribution of \$500,000 to Somru BioScience Inc., to assist with the construction of a new 5,000 square foot facility in the BioCommons Research Park. Through the construction and operation of a new facility, the company will achieve increased efficiencies enabling it to deliver quality products that respond to customer needs in a timely manner. The Government of Prince Edward Island will provide a repayable contribution of \$350,000 to assist with the construction of the facility and \$100,000 in non-repayable support to assist with the purchase of the land.

Somru BioScience Inc. was originally located at the National Research Centre of Canada (NRC) Industrial Partnership Facility at the University of Prince Edward Island. The company's first expansion enabled it to relocate to a new business location in Charlottetown's West Royalty Business Park. Through a user agreement with the Atlantic Veterinary College, Somru uses the College's animal facilities to house the chickens it requires for antibody generation. The current expansion will enable the company to consolidate its animal holding and antibody production facilities. Somru BioScience Inc. plans to create 12 to 15 new positions in the next 12 to 18 months.

### **Quotes**

"We continue to celebrate internationally recognized companies in the PEI bioscience sector which highlights the fact that big things come out of our small Island. The Government of Canada remains committed to supporting companies like Somru BioScience that are developing breakthrough technologies and playing a positive role in our economy."

- Sean Casey, Member of Parliament for Charlottetown

"Somru Bioscience Inc. is on the cutting edge of the bio-medical field and a major contributor to the province's bio-science industry. The construction of this new facility will allow the company to grow, to develop new products and to double its workforce. It's another potent example of the hard work and determination of our province's entrepreneurs."

- The Honourable Heath MacDonald, Minister of Economic Development and Tourism

"The ground breaking of new laboratory facility sparks the global success and expanding demands for our product and technologies. We plan to aggressively grow the company and the technologies so we can continue to help our clients bring affordable biotherapeutics to the market sooner. For us, this is just the beginning."

- Mohammed Moin, Co-founder & Vice President, Business Development, Somru BioScience Inc.

-30-

### **Media contact:**

Andrew Sprague

Senior Communications Officer

Department of Economic Development and Tourism

[asgsprague@gov.pe.ca](mailto:asgsprague@gov.pe.ca)

902-368-5535

## COMMUNIQUÉ

### Expansion imminente d'une entreprise de biotechnologie de l'Î.-P.-É.

**Le 3 mars 2017 – Charlottetown (Î.-P.-É.)** -- Somru Bioscience Inc. est une entreprise émergente du domaine de la biotechnologie qui développe des anticorps et des solutions de dosage immunologique pour la recherche ainsi que pour des applications diagnostiques et thérapeutiques. La technologie développée par Somru aide ses clients à mettre plus rapidement sur le marché des produits biothérapeutiques abordables qui permettent de sauver des vies. Depuis 2012, l'entreprise a poursuivi l'expansion de ses produits et services; elle est maintenant prête à croître davantage.

Sean Casey, député fédéral de Charlottetown, au nom de l'honorable Navdeep Bains, ministre de l'Innovation, des Sciences et du Développement économique et ministre responsable de l'Agence de promotion économique du Canada atlantique (APECA), et l'honorable Heath MacDonald, ministre du Développement économique et du Tourisme de l'Î.-P.-É., se sont joints aux dirigeants de Somru BioScience Inc. pour annoncer le soutien des gouvernements fédéral et provincial par rapport à l'expansion de l'entreprise.

Dans le cadre de son Programme de développement des entreprises, l'APECA offrira une contribution remboursable de 500 000 \$ à Somru BioScience Inc. pour aider l'entreprise à construire une nouvelle installation de 5 000 pieds carrés dans le parc de recherche BioCommons. Grâce à la construction et à l'exploitation de la nouvelle installation, l'entreprise réalisera des gains d'efficacité qui lui permettront de livrer des produits de qualité qui répondent aux besoins de ses clients en temps opportun. Le gouvernement de l'Île-du-Prince-Édouard fournira une contribution remboursable de 350 000 \$ pour aider à la construction de l'installation et un soutien non remboursable de 100 000 \$ pour aider à acheter le terrain.

À l'origine, les locaux de Somru BioScience Inc. se trouvaient dans l'installation de partenariats industriels du Centre national de recherche du Canada (CNRC) à l'Université de l'Île-du-Prince-Édouard. La première expansion de l'entreprise lui a permis de déménager dans de nouveaux locaux du parc industriel West Royalty de Charlottetown. Par l'intermédiaire d'un contrat d'utilisation avec le Collège vétérinaire de l'Atlantique, Somru utilise les installations destinées aux animaux du Collège pour héberger les poulets requis pour générer des anticorps. L'expansion courante permettra à l'entreprise de consolider ses zones de confinement d'animaux et ses installations de production d'anticorps. Somru BioScience Inc. envisage de créer de 12 à 15 nouveaux postes au cours des 12 à 18 prochains mois.

### Citations

« Nous continuons de célébrer les entreprises reconnues à l'échelle internationale qui œuvrent dans le secteur des biotechnologies de l'Î.-P.-É. et qui prouvent que de grandes choses peuvent se réaliser dans notre petite île. Le gouvernement du Canada continue de s'engager à appuyer les entreprises comme Somru BioScience qui développent des technologies révolutionnaires et qui jouent un rôle positif dans notre économie. »

- Sean Casey, député fédéral de Charlottetown

« Somru Bioscience Inc. est à l'avant-garde du domaine biomédical et contribue grandement à l'industrie des sciences biologiques. La construction de cette nouvelle installation permettra à l'entreprise de croître, de développer de nouveaux produits et de doubler son effectif. Il s'agit d'un autre exemple convaincant du dur labeur et de la détermination des entrepreneurs de notre province. »

- L'honorable Heath MacDonald, ministre du Développement économique et du Tourisme de l'Île du Prince-Édouard

«L'inauguration du nouveau laboratoire favorise le succès à l'échelle mondiale ainsi que l'accroissement de la demande pour nos produits et technologies. Nous avons l'intention de faire croître notre entreprise et nos technologies à un rythme soutenu afin de continuer à aider nos clients à mettre en marché des produits biothérapeutiques abordables plus rapidement. Nous n'en sommes qu'au début.»

- Mohammed Moin, cofondateur et vice-président, Développement des affaires, Somru BioScience Inc.

-30-

**Personnes-ressources:**

Andrew Sprague

Agent principal des communications

Ministère du Développement économique et du Tourisme

[asgsprague@gov.pe.ca](mailto:asgsprague@gov.pe.ca)

902-368-5535